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Baví mě, že můžu lidem 
předvádět historické kostýmy, 
říká téměř čtrnáctiletá Valerie 
Wodáková, která je součástí 
havířského průvodu již osm let. 

Veronika Dawidowicz ז

Kdy jsi poprvé šla v havířském 
průvodu?

Na Havíření chodím už od mých 
šesti let. Je to zábavné, ale je to vlast-
ně taky docela dřina. V pátek jsem 
měla menší boty, které mě tlačily, ale 
nedalo se nic dělat. Musela jsem to 
vydržet a tvářit se jakoby nic. Bylo 
to hodně náročný a bolestivý. Měla 
jsem asi tři puchýře, ale zvládla jsem 
to a mám ze sebe radost. Dneska už 
mám boty jiný (smích).

Jak vznikla myšlenka, že se zapo-
jíš do průvodu?

Byl to takový společný nápad naší 
rodiny. 

Vzpomeneš si na svůj první kos-
tým?

Byla to Kutnička a bylo to hrozně 
roztomilé. Strašně se mi líbilo, jak 
jsem jela na vozíku v tom rozkošném 
oblečení.

Jaké další kostýmy jsi vystřídala?
Byla jsem za havířského pomocní-

ka, rokoko, kováře, patricije. Patricij 
se mi líbil opravdu hodně. Moje oblí-
bená barva je totiž černá. Vyzkouše-
la jsem si denní i noční směnu. Letos 
jsem za pěvce, a když to příště zase 
vyjde, mohla bych jít za nosiče stří-
bra. 

Který kostým se ti líbil nejvíc?
Asi kovář, kde bylo hodně super 

udělaný, to kladivo a taky vesta.

Máš nějaký vysněný kostým, kte-
rý by sis chtěla obléct?

Trucbába. Ten jsem si zamilovala 
už ve svém prvním průvodu a řekla 
si, že jednou chci jít přesně v tomhle 
kostýmu. Hrozně se mi ty šaty líbi-
ly a už se těším, až do nich dorostu. 
Snad za 2 roky už mi budou.

Co tě na havířském průvodu nej-
víc baví?

Baví mě, že můžu lidem předvést 
oblečení, které se dřív nosilo. Mám 
ráda, když jsme na pódiu a moderá-
tor uvádí jednotlivé kostýmy.

Nemáš trému?
Vždycky trochu ano. Je to zvláštní 

pocit, ale po těch letech už jsem na 
to celkem zvyklá.

Takže tě baví vžívat se do role a 
být v kostýmu. Chtěla by ses věno-
vat hraní i jinak?

Chtěla bych studovat hereckou ško-
lu v Praze. Byla bych opravdu ráda, 
kdyby se to podařilo.

Jak dlouho bys ještě chtěla chodit 
v havířském průvodu?

Určitě dlouho. Ráda tu potkávám 
nové lidi. Každý rok se seznámím 
s někým novým a popovídám si. 
Hodně si tu rozumíme. Je to oprav-
du fajn.

Můj vysněný kostým je 
Trucbába, zalíbil se mi 

už jako malé, říká Valerie

Valerie WodákoVá má Havíření opravdu v oblibě, Baví ji předvádět dobo-
vé kostýmy, i poznávat nové lidi a navazovat nová přátelství.  
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